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De fractie van Burger Initiatief  
Ter attentie van mevrouw van den Wildenberg 
  
  
   

 

Geachte mevrouw Van den Wildenberg, 
 
Op 29 november 2018 heeft uw fractie schriftelijke vragen gesteld, op grond van artikel 
42 van de Organisatieverordening van de gemeenteraad, met betrekking tot de 
grondtoepassing in gemeente Barneveld. Wij beantwoorden uw vragen als volgt: 
 
Vraag 1. In de commissievergadering heeft onze fractie expliciet gevraagd of er 
verschillende partijen zand met elkaar vermengd worden. Het antwoord daarop was 
een duidelijk ‘Nee’.  Op de bewonersavond heeft een van de inwoners daar ook naar 
gevraagd. Nu horen wij de heer Baakman van de ODDV in de uitzending van Zembla 
duidelijk zeggen dat dit wel gebeurd kan zijn. Heeft het college enig zicht op of het nu 
wel of niet gebeurt en wat de gevolgen daarvan zijn?   
 
Antwoord: Wij hebben momenteel geen aanleiding om te veronderstellen dat binnen de 
inrichting na reiniging het bewuste zand vermengd is met ander zand. Gedeputeerde 
Staten van Gelderland zijn in dit kader bevoegd gezag. Ten aanzien van de toepassing 
van het zand buiten de inrichting in de gemeente Barneveld hebben wij Royal 
HaskoningDHV opdracht gegeven om te onderzoeken waar het zand precies is 
toegepast en wat de kwaliteit daarvan is. De toepassingslocaties zijn bij de memo van 
19 december jl. reeds met u gedeeld. De resultaten van het onderzoek naar de 
kwaliteit van het zand worden naar verwachting medio februari bekend gemaakt.  
 
Vraag 2. Tijdens de bewonersavond werden tekeningen van Vink openbaar waarop 
precies zou staan waar de eventueel vervuilde partij zand gebruikt zou zijn. Dan ging 
het om straten en fietspaden. Inmiddels is gebleken dat het ook onder bepaalde tuinen 
ligt. De heer Baakman van de ODDV zegt in de uitzending dat hij deze tekeningen niet 
vertrouwd. Spreekt de heer Baakman hier namens het college of namens de 
Provincie? Hoe staat het college tegenover deze tekeningen? Als de tekeningen niet 
kloppen, zoals blijkbaar al duidelijk is geworden, hoe komt het college dan aan 
zekerheid over de plekken waar deze eventueel vervuilde grond is gestort?   
 
Antwoord: Het college van B&W heeft een onafhankelijk onderzoek ingesteld zodat er 
maximale zekerheid zou ontstaan over waar het bewuste zand is toegepast.  
Royal HaskoningDHV heeft de afgelopen periode alle locaties, waar het bewuste zand 
van de firma Vink is toegepast, in kaart gebracht. Deze locaties zijn op 19 december 
per mail met u gedeeld, en daarna ook gecommuniceerd middels een brief en via de 
website naar de bewoners.  
 
Vraag 3. Waarom kan er niet sneller duidelijkheid komen voor de bewoners? Een van 
de bewoners heeft zelf al met geavanceerde apparatuur monsters genomen en had 
binnen drie dagen een uitslag. Hoe kan het zijn dat we nu al bijna een maand verder 
zijn zonder dat er duidelijkheid is over de vervuiling. Het blijft staan dat Vink iets 
gedaan heeft wat niet mag, al dan niet opzettelijk, maar waar het ons om gaat is dat de 



 

Blad 2  

bewoners zo snel mogelijk weten of de grond waar zij op wonen en leven echt geen 
gevaar voor de volksgezondheid oplevert.   
 
Antwoord: De gemeente Barneveld spant zich ervoor in om de bewoners zo snel 
mogelijk zekerheid te geven over de kwaliteit van het zand. Zorgvuldigheid en 
onafhankelijkheid staan daarbij voorop.  
Het college van B&W had het voornemen – mede de Raad gehoord hebbende - om 
nog vóór de Kerstdagen een aantal spoedmonsters te nemen. Dit heeft niet op 
instemming kunnen rekenen van het overgrote merendeel van de Klankbordgroep 
Toegepast Zand. De Klankbordgroep had in hun overleg met Arcadis afgesproken dit 
niet te doen (nog voordat wij het noemden, maar ons daarover niet geïnformeerd). 
Momenteel vindt het veldonderzoek door Royal HaskoningDHV plaats. We verwachten 
dat het nemen van 132 monsters twee weken duurt, afhankelijk van het weer. De 
monsters worden daarna beoordeeld. Wij delen de resultaten, naar verwachting medio 
februari, mee aan u als Raad, en aan de leden van de klankbordgroep en aan de 
bewoners van de onderzochte locaties. 
Wat betreft de volksgezondheid verwijzen we u naar de memo van 5 december 2018 
waarin het volgende staat vermeld: Nadat wij op de hoogte zijn gesteld van het 
onderzoek hebben wij op 15 mei 2018 eerst de Veiligheids- en Gezondheidsregio 
Gelderland-Midden (VGGM) als onafhankelijke deskundige opdracht gegeven om 
onderzoek te doen naar de gezondheidsrisico’s om alle risico’s voor de 
volksgezondheid zoveel als mogelijk uit te sluiten. De GGD Gelderland-Midden stelt in 
haar definitieve advies van 1 november 2018 nadrukkelijk dat er geen risico’s voor de 
volksgezondheid zijn. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 
 
 
 
 
H.F.B. van Steden   dr. J.W.A. van Dijk 
secretaris    burgemeester 
 
 
 


